
2. Zlatnický dětský cyklistický závod aneb stane se cyklozávod ve Zlatníkách tradicí?

V loňském roce jsme uspořádali v naší obci úplně první cyklozávod pro děti. Získali jsme první 
zkušenosti s tím, co bylo dobře a co by se mohlo zlepšit. Závod dopadl dle ohlasů úspěšně. Bylo 
jasné, že by tato sportovní aktivita pro děti neměla zapadnout. Jen jsme si na rozdíl od loňského 
studeného a deštivého dubnového dne zamluvili termín květnu 2024 s tím, že přece v květnu už musí 
být hezky! Bylo větrno, ale hlavně, že nepršelo.

Opět, jako vloni, musela proběhnout opravdu pečlivá příprava – vše zajistit, na nic nezapomenout. 
Bez početného týmu lidí by se závod nemohl uskutečnit. Část ochotných lidí - dobrovolníků - patřila 
do zlatnického Spolku Sousedé pod Kamínkem, část byli členové mé rodiny a část byla z řad našich 
milých přátel. Objevil se zčista jasna štědrý sponzor – pan Michal Hanus, který nám věnoval spoustu 
hraček, které stačily nejen pro vítěze, ale i pro neumístěné závodníky. 

Oproti loňsku jsme měli pro závod webové stránky, které vytvořil můj bratr Petr Kraus. Byl tam 
odkaz na přihlášku, propozice závodu a mapku trati. Přihlašování dětí na závod pomocí formuláře na 
Googlu bylo z počátku pomalé. Většina rodičů to nechala na poslední chvíli. V poslední den 
povinného přihlašování se ale se závodníky „roztrhl pytel“, rodiče za jeden den přihlásili 12 dětí. 

Počet přihlášených od loňska narostl o 20 dětí - na 48 závodících dětí. Úspěch byl především ve 
skvělé propagaci paní Hany Peškové mezi rodiči malých dětí a šíření plakátů. K většímu množství 
přihlášených dětí přispěla i paní Veronika Cabicarová propagací ve škole, na školním webu a 
mailovou korespondencí s rodiči dětí. Na rozdíl od loňska se bohužel nepřihlásily děti do té nejvyšší 
kategorie pro 14 a 15 leté. Takže jediný přihlášený 14 letý závodník neměl s kým závodit.

Díky velkému množství hraček na odměny bylo možné stanovit více kategorií, tak aby společně 
závodily děti opravdu srovnatelného věku, hlavně ty maličké, a aby co nejvíce z nich bylo odměněno 
krásnými cenami. Závodilo se od nejmenších po ty největší děti celkem v 10 kategoriích: 1. 
odrážedlo - věk 2-3 roky, 2. odrážedlo - věk 3 roky, 3. odrážedlo - věk 4-5 let, 4. kolo - věk 4-5 let, 
5. kolo - věk 5-6 let, 6. kolo - věk 6-7 let, 7. kolo - věk 7-8 let, dívky, 8. kolo - věk 8-9 let chlapci, 9. 
kolo - věk 9-10 let a 10. kolo - věk 11-12 let. Děti na odrážedlech jely cca 100 m po asfaltu, děti na 
kolech 1 okruh v délce cca 1,5 km a od 8 let pak 2 okruhy. 

Příprava vlastního závodu: 
Grafik Vladan Pirník nám vytvořil vkusné plakáty k šíření informace o závodu. Vytiskl i startovní 
čísla a diplomy. Pracovníci technických služeb naší obce zasypali početné díry v asfaltu, zapůjčili 
nám velké kužely a značky zákazu vjezdu. Můj manžel Radomír Volek se snažil během týdne před 
závodem provést nezbytné terénní práce na plánovaném cyklistickém okruhu, aby se dětem dobře a 
pohodlně jelo. Z atletického hřiště jsme měli zapůjčené stupně vítězů a kužele na vyznačení trati. 
Ráno v den závodu jsme spolu s mým manželem a synem Radkem zajistili trať bezpečnostní páskou, 
kužely a zákazy vjezdu. Hodkovičtí hasiči nám letos zapůjčili dokonce 3 párty stany se třemi pivními 
sety – stoly a lavicemi. Ondřej Černý a Josef Kyselica je dopoledne přivezli a sestavili. 
Těm všem patří velký dík, že jsme snad byli na závod dobře připraveni.

Ta spousta lidí – dětí s rodiči a prarodiči nás překvapila. Registrace a rozdávání startovních čísel 
proběhlo díky pomoci více organizátorů docela hladce. Až na malé výjimky lidé čekali spořádaně ve 
frontě. Závod řídil skvělý „moderátor“ Tomáš Hušek a díky jeho mikrofonu bylo slyšet do 
nejzazších řad. Kvůli hrozícímu dešti jsme se snažili závod co nejvíce urychlit. K tomu přispěl vedle 
moderátora i „naháněč dětí na start“ Ondřej Černý. Dvě dvojice časoměřič - zapisovatelka ve složení 
Radek Balvín + Lucie Černá a Radek Šulc + Jindra Tenglerová střídavě hlídali vždy jednu kategorii 



závodníků, dětem měřily časy, zapsaly pořadí dětí na 1. až 3. místě a seznam předali Lence 
Kocourkové, aby zapsala jména vítězů na diplomy. 

I z malých dětí na odrážedlech se stali skuteční závodníci. Za intenzivního povzbuzování rodičů to 
zvládly všechny na jedničku. Největší obdiv si zvláště zaslouží malí cyklisté z kategorie kola 4-5 let, 
kteří nebojácně projeli remízkem, „profrčeli“ polní cestou a za aplausu a povzbuzování dojeli do cíle. 
Bylo velmi překvapující, jakou odvahu a rivalitu děti do závodu vkládaly, bez ohledu na věk.
Následně závodili již zkušenější cyklisté postupně ve výše uvedených kategoriích. I ti dali do závodu 
celou duši a srdce.

Čekání na vyhlášení vítězů si letos děti mohly zkrátit házením balónků do kočičí tlamy či focením 
s tučňáky na fototapetě. Největší úspěch mělo lovení krásně barevných rybiček na udičky. 

Místostarosta obce pan Roman Procházka se ujal udělování medailí při vyhlašování vítězů. Děti 
obdržely diplom za 1. až 3. místo a každé si díky sponzorskému daru mohlo vybrat hračku. Drobné 
hračky a diplomy za účast si odnesli i neumístění závodníci. 

Všem, kteří se závodem pomohli, patří obrovský dík za množství práce, kterou vykonali ve prospěch 
přípravy a vlastního závodu. O mnohých jsem již psala výše. Ale nerada bych zapomněla na technika 
- servisáka a hlídače na trati pana Štěpánka, na obsluhu mimozávodních aktivit paní Olgu Lejčkovou, 
na paní Hanu Peškovou, která napekla dětem koláčky, aby se hned po závodu mohly posilnit, 
přispěla k hladkému průběhu ceremonie udělování medailí a cen a byla současně i zdravotníkem 
závodu. Nic vážnějšího se v průběhu závodu naštěstí nestalo. Oproti loňsku vše urychlilo ruční psaní 
jmen a příjmení na předtištěné diplomy, krasopisného psaní se zhostila Lenka Kocourková. Nesmíme 
zapomenout ani na fotografa Standu Šebestu, který po celou dobu dokumentoval průběh celého 
závodu. Děkujeme i dalším aktivním a nejmenovaným zlatnickým a hodkovickým občanům, kteří 
také přiložili ruce k dílu.

Webové stránky závodu keramika.volbal.cz/cyklozavod/ slouží i po závodu. Naleznete tam odkaz na 
Výsledkovou listinu i na fotografie ze závodu. Dá se předpokládat, že tato webová stránka bude 
sloužit i pro příští cyklozávody a doporučuji jí sledovat.

Dá se říci, že se závod vydařil. Z prvních ohlasů na průběh 2. ročníku je možné již nyní prohlásit, že 
se 3. ročník bude konat některou z posledních květnových sobot v roce 2025. Uvidíme v dalších 
letech, zda se ze Zlatnického cyklozávodu opravdu stane každoroční tradice. Věříme, že o závody 
bude ještě větší zájem, jak z řad závodníků, tak i z řad dobrovolníků, kteří se budou podílet na 
přípravě a průběhu sportovního klání. 

Ve Zlatníkách 19.5.2024                                Alena Volková Balvínová, hlavní organizátorka závodu

https://keramika.volbal.cz/cyklozavod/

